
V I L Á G F R O L E T Á R I A L E G Y E S Ö L J E T E K ! 

A J J í M U N K Á S P Á R T 

63. évfolyam 
246. szám 

1973. 

október 20., 
szombat 

Ára: 
80 fillér 

Delegációnk útra kész 
a Ééke-vii sszosra 

A Hazafias Népfront Belgrád rakparti 
székházában pénteken a békeerők moszk-
vai világkongresszusának magyar előkészí-
tő bizottsága és a moszkvai békedemonst-
ráción részt vevő magyar küldöttség 
együttes ülést tartott, amelyen a világ-
kongresszus magyarországi előkészítéséről 
és a nagyszabású békeeseménnyel kapcso-
latos további feladatokról tárgyaltak. A 
tanácskozáson részt vett Gyenes András, 
az MSZMP Központi Bizottságának osz-
tályvezetője is. 

Kállai Gyula tartott beszámolót. Beve-
zetőben hangsúlyozta: nemrég tartottuk 
meg a VIII. magyar békekongresszust, 
amely tanácskozásaival, állásfoglalásaival 
hozzásegített bennünket egész népünk vé-
leményének megismeréséhez, és erre épít-
ve határozhattuk meg tennivalóinkat. A 
továbbiakban elemezte a nemzetközi hely-
zet fontos eseményeit, majd kiemelte: 

— A Szovjetunió által meghirdetett bé-
keprogram következetes megvalósítása 
minden nép, minden ember alapvető érde-
ke. A tartós, szilárd béke megteremtésé-

nek, az előrehaladásnak alapfeltétele min-
denekelőtt az, hogy a Szovjetunió és a 
szocialista országok gazdasági — s tegyük 
hozzá: katonai — fejlődése ilyen óriási 
eredményeket értek el. Öriási erőt jelent a 
Szovjetunió és a szocialista országok he-
lyes külpolitikája, amely mindenkor a né-
pek alapvető jogait és a béke érdekeit 
tar t ja szem előtt. A béke és haladás har-
madik döntő eleme: a tömegek támoga-
tása, s ennek a tömegmozgalomnak az ak-
tivitása. 

Ezután Sebestyén Nándorné, az Országos 
Béketanács főtitkára ismertette a magyar 
békemozgalom sokrétű tevékenységét a 
moszkvai világtalálkozó hazai és nem-
zetközi előkészítésében. Elmondta, hogy a 
magyar küldöttek — felkészültségük, ér-
deklődési körük szerint — bekapcsolód-
nak a világkongresszus valamennyi mun-
kabizottságának tanácskozásába. 

A tájékoztatók után felszólalt küldött-
ségünk több tagja. 

A magyar küldöttség kedden utazik 
Moszkvába. 

Látogatás ás megbeszélés 
a Szegedi Biológiai Központban 

Küldöttségünk tagjai 
Kállai Gyula, a Magyar 

Szocialista Munkáspárt Poli-
tikai Bizottságának tagja, a 
Hazafias Népfront Országos 
Tanácsának elnöke, a kül-
döttség vezetője, dr. Pál Lé-
nárd, Kossuth-díjas akadé-
mikus, a Központi Fizikai 
Kutató Intézet igazgatója, a 
küldöttség vezetőjének he-
lyettese, Albert Antalné ál-
talános iskolai tanár,- Nyír-
egyháza, Balczó András, 
olimpiai és világbajnok Be-
lovicz Károly, a Győr megyei 
béke és barátsági bizottság 
titkára, dr. Berecz János, az 
európai biztonság és együtt-
működés magyar nemzeti bi-
zottságának titkára, dr. Bar-
tha Tibor, református püs-
pök, az ökumenikus tanács 
elnöke, a BVT elnökségi tag-
ja, dr. Bognár József, Álla-
mi-díjas akadémikus, az 
MTA afro-ázsiai kutató köz-
pontjának igazgatója, Búza 
Ilona tsz-tag, Mezőhegyes, 
dr. Czerván Mártonná, a 
SZOT nőbizottságának elnö-

ke, dr. Debrőczi Tibor, a 
balatonfüredi Állami Szív-
kórház igazgató főorvosa, 
Garai Gábor, Kossuth-díjas 
költő, Gál Gyula tanár, a 
Hazafias Népfront Országos 
Tanácsának tagja, dr. Ha-
raszti György, egyetemi ta-
nár, az Országos Béketanács 
elnökségének tagja, dr. Hárs 
István, a Magyar Rádió és 
TV első elnökhelyettese, 
OBT-alelnök, dr. Ijjas Jó-
zsef, kalocsai érsek, a Ma-
gyar Katolikus Püspöki Kar, 
az Opus Pacis intézőbizottsá-
gának és az Országos Béke-
tanács katolikus bizottságá-
nak elnöke, dr. Káldy Zol-
tán, a magyar evangélikus 
egyház országos zsinata elnök 
püspöke, a Béke-világtanács 
tagja, dr. Kende István, 
egyetemi docens, az Ameri-
kai Egyesült Államok indokí-
nai háborús bűntetteit ki-
vizsgáló nemzeti bizottság ál-
landó tagja, Kiss Sándor, a 
Budapesti Közlekedési Válla-

Közéleti napló 
KADAR JÁNOS FOGADTA 

A BELGA SZOCIALISTA PART KÜLDÖTTSÉGÉT 

Kádár János, a Magyar 
Szocialista Munkáspárt Köz-
ponti Bizottságának első tit-
kára pénteken fogadta a Bel-
ga Szocialista Párt Jos van 
Eynde elnök vezetésével ha-
zánkban tartózkodó küldött-
ségét. A megbeszélésen véle-

ményt cseréltek az időszerű 
nemzetközi problémákról, 
valamint a két ország és a 
két párt kapcsolatait érintő 
kérdésekről. A találkozón 
részt vett dr. Berecz János, 
a KB külügyi osztályának 
helyettes vezetője. 

FOCK JENŐ A KSH-BAN 
Fock Jenő, az MSZMP Po- folytatott Bálint József ál-

litikai Bizottságának tagja, a lamtitkárral, a KSH elnöké-
Minisztertanács elnöke pén- vei, és a hivatal más, vezető 
teken látogatást tett a Köz- beosztású munkatársaival a 
ponti Statisztikai Hivatal- statisztikai munka és a gaz-
ban, ahol tájékoztatták őt a daságkutatás egyes kérdései-
hivatal tevékenységéről, az ről, a számítástechnika ha-

lat lakatosa, az OBT tagja, 
Kovács Gyuláné, mezőgazda-
sági szakszövetkezeti elnök, 
az OBT tagja, Vasad, Lőrin-
cze Péter közgazdász, a nép-
front budapesti bizottsága if-
júsági békeklubjának veze-
tője, az OBT elnökségi tag-
ja, Mészöly Imréné, a Ganz-
MÁVAG ifjúmunkása, az 
OBT elnökségének tagja, 
Nagy Mária, Magyar—Szov-
jet Baráti Társaság főtitkára, 
dr. Nyilas József, tanszékve-
zető egyetemi tanár, a Marx 
Károly Közgazdaságtudo-
mányi Egyetem rektorhe-
lyettese, Pap p Anna, a 
Magyar Úttörők Országos 
Szövetségének titkára, dr. 
Perényi Imre Állami dí-
jas, a műszaki tudományok 
doktora, a .Budapesti Műsza-
ki Egyetem rektora, dr. Pes-
ta László, a Hazafias Nép-
front budapesti bizottságá-
nak alelnöke, a Magyar Vö-
röskereszt budapesti elnöke, 
Pethő Tibor, a Magyar Nem-
zet főszerkesztője, a Béke-
világtanács tagja, az OBT el-
nökhelyettese,, Réti Ervin, 
újságíró, az OBT tagja, Sza-
bó Erzsébet munkás, Szegedi 
Ruhagyár, Székely Sándor 
vájár. Tatabánya, az OBT 
tagja, Sebestyén Nándorné, 
az OBT főtitkára, a Béke-vi-
lágtanács tagja, Simkó Ist-
ván, az Ózdi Kohászati Mű-
vek előhengerésze, a Szocia-
lista Munka Hőse, Szentist-
ványi Gyuláné, a Hazafias 
Népfront Országos Tanácsá-
nak titkára, Hortobágyi 
Gusztáv tsz-elnök, Gyön-
gyöspata, az OBT tagja. dr. 
Timkó Imre, a görög-kato-
likus egyház püspöki helynö-
ke, Vass Istvánné, az Elnöki 
Tanács tagja, az OBT alel-
nöke. 
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országgyűlés legutóbbi ülé-
sén elfogadott statisztikai 
törvény végrehajtásával kap-
csolatos feladatokról. A kor-
mány elnöke 

zai alkalmazásáról, majd 
megtekintették a Központi 
Statisztikai Hivatal számi-

megbeszélést tástechnikai részlegét. 

ÚVARI MIKLÖS PÉCSETT 
Óvári Miklós, az MSZMP ság oktatási igazgatósága 

Központi Bizottságának tit- rendezett a marxizmus—le-
kára pénteken Pécsre látó- ninizmus esti egyetem meg-
gatott. A vendéget a megyei alakulásának 20. évfordulója 
pártbizottságon dr. Nagy Jó- alkalmából, 
zsef, az MSZMP Baranya A Központi Bizottság tit-
megyei bizottságának első kára délután a helyi hírközlő 
titkára és a megyei pártbi- szervek vezető munkatársai-
zottság titkárai fogadták. Ezt val találkozott a Dunántúli 
követően Övári Miklós részt Napló szerkesztőségében, 
vett azon az emlékülésen, ahol aktuális kérdésekről be-
amelyet a megyei pártbizott- szélgetett az újságírókkaL 

Tegnap, pénteken délelőtt 
Szegedre látogatott a kor-
mány Tudománypolitikai Bi-
zottságának több tagja, akik 
ellátogattak az ú j biológiai 
központba. 

Az eseményen jelen volt 
dr. Tóth Dezső, az MSZMP 
Központi Bizottsága Tudo-
mányos, Közoktatási és 
Kulturális Osztályának veze-
tőhelyettese, valamint dr. 
Ágoston József, a Csongrád 
megyei pártbizottság titká-
ra is. 

A megjelenteket dr. Er-
dey-Grúz Tibor, a Magyar 
Tudományos Akadémia el-
nöke üdvözölte, utalva arra, 
hogy e bizottság rövidesen 
megtárgyalja a Szegedi Bio-
lógiai Központ munkájá t is. 
Ez a látogatás tehát egyben 
helyszíni tapasztalatszerzést, 
a témával való közvetlen is-
merkedést is szolgálja. 

Ezt követően dr. Straub F. 
Brúnó, az SZBK főigazgató-
ja ismertette az intéz-

mény szervezeti felépí-
tését, kutatási munkaprog-
ramját . Majd a vendé-
gek megtekintették a múlt 
héten felavatott impozáns lé-
tesítményt, és a szerzett ta-
pasztalatok birtokában kér-
déseket intéztek a főigazga-
tóhoz. 

Az érdeklődés homlokte-
rében a következő témák áll-
tak: milyen mérvűek a kül-
ső szerződéses megbízások? 
Milyen az intézmény felsze-
reltségi színvonala? Milye-
nek a . nemzetközi tudomá-
nyos együttműködés távlati 
perspektívái? Hogyan halad 
a belföldi ösztöndíjasok és 
az intézmény fiatal munka-
társainak tudományos to-
vábbképzése? 

A főigazgató részletes vá-
laszát követően a Magyar 
Tudományos Akadémia elnö-
ke hangsúlyozta összefogla-
lójában: 

— Úgy érzem, a tudo-
mánypolitikai bizottság min-
den jelen levő tagja nevé-

ben szólva jelenthetem ki, 
a Szegedi Biológiai Központ-
ban adottak a feltételek ah-
hoz, hogy itt a nemzetközi 
élvonal igényeinek és kívá-
nalmainak megfelelő kutató-
munka bontakozhassék kii 
Igen korszerű a felszereltség^ 
és az itt szerzett tapasztála* 
taink szerint hasonlóan mo* 
dernek a munkavégzésbeit 
alkalmazott szervezési mód* 
szerek is. Ennek az intéá* 
ménynek igen nagy szerepi 
van a hazai tudományos ku-
tatásban, és remélhetőleg^ 
nagy mértékben elő fogja se-
gíteni a magyar tudomány 
további jelentős fejlődését. 
Űjabb sikereket és eredmé-
nyes munkát kívánok a köz-
pont minden munkatársá-
nak. 

A kora délutáni órákbart 
a vendégek Szeged Tarján 
városrészébe látogattak, hogy, 
meggyőződjenek, milyen k ö . 
rülmények között élnek azok 
a tudományos kutatók, akik 
itt kaptak l akás t 

II tudománypolitikai irányelvekről 
tanácskozott a SZAB 

Tegnap délután a szerve-
zet helyi székházában ülést 
tartott a Szegedi Akadémiai 
Bizottság. Az eseményen je-
len volt dr. Erdey-Grúz Ti-
bor, az MTA elnöke és dr. 
Márta Ferenc egyetemi ta-
nár, a párt Központi Bi-
zottságának tagja is. 

Dr. Szőkefalvi-Nagy Béla 

Javult a munkavédelem 
az élelmiszeriparban 

Az idén tovább fejlődött az 
üzemegészségügyi és a mun-
kavédelmi tevékenység — ál-
lapította meg az Élelmezés-
ipari Dolgozók Szakszerveze-
tének elnöksége pénteki ülé-
sén az ÉDOSZ székházában. 

A nehéz fizikai munkát 
megszüntető anyagmozgató 
gépek beszerzésére 460 millió 
forintot fordítottak az iparág 
vállalatai a IV. ötéves terv-
időszak első felében. Ennek 
eredményeként a tej iparban 

10, a gabonaiparban 17, a 
cukoriparban pedig 35 száza-
lékkal növekedett a gépesítés 
szintje. Ez is hozzájárult, 
hogy az elmúlt év első hét 
hónapjával összehasonlítva, 
idén augusztus l - ig 629-cel 
kevesebb baleset történt a 
vállalatoknál; a csökkenés 
13,3 százalékos. Ugyanakkor 
a balesetek miatt kiesett 
munkanapok száma 8195-tel 
kevesebb, ez 8,9 százalékos 
csökkenést jelent. 

elnöki megnyitója után dr. 
Ágoston József, a megyei 
pártbizottság titkára ismer-
tette, hol tartunk jelenleg 
megyénkben a párt tudo-
mánypolitikai irányelveinek 
megvalósításában. A tárgy-
körrel kapcsolatban a közel-
múltban elemző jelentést ké-
szített és terjesztett a me-
gyei és a szegedi párt-vég-
rehajtóbizottság elé a SZAB. 
Most e felmérés fő tanulsá-
gai kerültek napirendre. 

Mint az előadó megállapí-
totta: a végrehajtásban há-
rom területen kell elsősor-
ban eredményt elérnünk: 
Szeged tudományos szerepé-

nek további növelésében, a 
tudományos kutatómunka 
fejlesztésiében és az oktató-
nevelő munka hatékonyabbá 
tételében. 

Az előadást követő vitá-
ban felszólalt dr. Guba Fe-
renc, dr. Szekeres Itószló, ár. 
Berencsi György, dr. Gras-
selly Gyula, dr. Kedvessy 
György, dr. Hajdú Péter, dr. 
Tóth Dezső — a KB osztály-
vezető-helyettese —, dr. 
Márta Ferenc és dr. Erdey-
Grúz Tibor. 

A vitát dr. Ágoston *ízsef 
foglalta össze, majd az ülés 
dr. Szőkefalvi-Nagy Béla 
zárszavával ért véget. 

KISZ-védnökség 
A Dunai Vasmű spirálcső- 1975-ben helyezik üzembe. A" 

gyárában készülnek a szov- spirálcsőgyártá s minőségének 
jet—magyar „Testveriseg" . . . . . „ , . , _ . 
gázvezeték acélcsövei. Az ú j j a v l t a s a r a a K I S Z D u n a l 

földgázvezeték Szovjetunió— Vasmű bizottsága védnöksé-; 
Leninváros közötti szakaszát get vállaik 
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